
Folketingets Sundhedsudvalg har den 23. oktober 2009 stillet følgende spørgsmål nr. 52
(Alm. del) til ministeren for sundhed og forebyggelse, som hermed besvares. Spørgs-
målet er stillet efter ønske fra Orla Hav (S).

Spørgsmål nr. 52:
’Ministerens kommentarer udbedes til indholdet af lederen "Kommunernes 
alkoholbehandling i krise" i Ugeskrift for Læger 171/43.’

Svar:
Lederen i Ugeskrift for Læger 171/43 refererer til den nyligt offentliggjorte undersøgel-
se ”Alkoholbehandling i kommunerne”, som Lægeforeningen offentliggjorde i oktober 
2009.

Undersøgelsen peger blandt andet på, at kvaliteten blandt kommunerne er varierende. 
Den variation skal vi til livs. 

Det er også derfor, at jeg sidste år efter aftale med KL nedsatte en arbejdsgruppe, der 
skulle se på mulighederne for at etablere en kommunalt baseret godkendelses- og til-
synsordning for alkoholbehandling. 

En sådan ordning flugter med satspuljeaftalen 2009-2012, hvor satspuljepartierne var 
enige om ønsket om en ensartet høj kvalitet i alkoholbehandlingen. Der var derfor enig-
hed om, at der bør etableres en kommunalt baseret godkendelsesordning og et kommu-
nalt baseret tilsyn med både private og offentlige alkoholbehandlingssteder.

Jeg forventer, at den kommende kommunalt baseret godkendelses- og tilsynsordning 
for alkoholbehandling vil medvirke til at løfte kvaliteten i alkoholbehandlingen. 
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